
SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE 
 

Datum: 24 juli 2023 
 
Aan de voorzitter van de raad 
 

Namen en fracties steller(s) van de vragen:  

Bianca Boonstra-Becker, WIJ Lansingerland 
 
Onderwerp: 

Windmolens 
 
Het college wordt verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 
 
 
In de Zoetermeer-editie van het AD staat een artikel over windmolens (zie onderaan de vragen het 
artikel). 
 
Dit roept bij WIJ Lansingerland de volgende vragen op: 
 
1. WIJ Lansingerland gaat ervanuit dat de provincie op de hoogte is, van het feit dat Lansingerland een 
intentieverklaring getekend heeft om te onderzoeken of windenergie binnen Lansingerland mogelijk 
is. Klopt dit? 
 
2. Kan het college verklaren waarom de provincie de genoemde intentieverklaring opvat als een 
verplichting tot het realiseren van windenergie binnen de Lansingerlandse gemeentegrens, en legt zij 
daar de lat hoger – van 12 Megawatt naar 15 Megawatt?  
Zo ja graag uitleg hoe dit zo gekomen is en zo niet, waarom is er geen verklaring mogelijk? 
 
3. Kan het college een verklaring geven waarom het nieuwe college van de provincie, aldus het AD-
artikel, anders om zou willen gaan met de bestemming van het gebied ten noorden van de A12 (gebied 
Rottezoom, polder 140 Morgen)  juist omdat de provincie eerder het gebied zelf aangewezen heeft als 
gebied dat groen moet blijven?  
 
4. Hoe serieus moet onze raad het kaartje van Pondera nemen, waar mogelijke locaties voor 
windenergie aangegeven worden?  
 
5. Waarom moet onze raad deze informatie uit de krant halen? 
 
6: Hoe gaat het college de raad verder informeren?  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 
 

PREMIUM 

Doemen in de weilanden voor Oosterheem enorme windmolens op? © Peter Franken  

220 meter hoge windmolens in de 

achtertuin: ‘We wisten van niets’  

Windmolens tot wel 220 meter hoog in de achtertuin. Het is volgens de provincie Zuid-

Holland een optie, nu het terrein van Bleizo in Zoetermeer ongeschikt blijkt. ,,Heel raar dat de 

provincie hiermee komt, zonder met de stad te overleggen.” 

Silvester van der Hansz 19-07-23, 04:03 Laatste update: 19-07-23, 10:47  

   

Hoe het zover heeft kunnen komen? Er is al tijden gedoe over mogelijke windmolens rond 

Zoetermeer en dat lijkt nog wel even zo te blijven. Nu is er eindelijk meer duidelijkheid: om 

‘technische en landschappelijke redenen’ kunnen er helemaal geen windturbines komen op 

Bleizo-West, melden wethouders Ronald Weerwag en Jan Iedema. 

 

 

https://www.ad.nl/zoetermeer/220-meter-hoge-windmolens-in-de-achtertuin-we-wisten-van-niets~a899b3ec/233393635/
https://www.ad.nl/zoetermeer/220-meter-hoge-windmolens-in-de-achtertuin-we-wisten-van-niets~a899b3ec/233393635/
https://www.ad.nl/zoetermeer/220-meter-hoge-windmolens-in-de-achtertuin-we-wisten-van-niets~a899b3ec/233393635/


Aan de ene kant is dat goed nieuws voor Zoetermeer, want dan kunnen naast ov-knooppunt 

Lansingerland-Zoetermeer duizenden huizen worden gebouwd. Minder blij zijn mensen die in 

de buurt van de Kruisweg, Oosterheem en zelfs Moerkapelle wonen. De provincie heeft 

namelijk nóg een locatie op het oog: de Rottezoom, de polder ten noorden van de A12, tussen 

de provinciale weg N209 en de Rotte. Waar eerder werd gevreesd voor een nieuwe woonwijk. 

Daar is voldoende ruimte om windmolens met een tiphoogte tot 145 meter en zelfs 220 meter 

hoog neer te zetten. De tiphoogte is de hoogte van de windmolenmast plus de wieklengte. Ter 

vergelijking: de Euromast reikt tot 185 meter en de Zalmhaventoren in Rotterdam, het 

hoogste gebouw in Nederland, is 215 meter hoog. 

 

Heel raar dat de provincie hiermee komt, zonder met Zoetermeer te overleggen 

Jeffrey van Gils  

Jeffrey van Gils van de Zoetermeerse VVD ziet de komst van enorme windmolens totaal niet 

zitten. Vooral de mensen in het nieuwe Kings Park zien hun uitzicht als sneeuw voor de zon 

verdwijnen. ,,Die windmolens staan praktisch ín Oosterheem. Heel raar dat de provincie 

hiermee komt, zonder met Zoetermeer te overleggen. We wisten nergens van. Windmolens 

van 220 meter hoog op die plek zijn onacceptabel. Zo help je het draagvlak om 

klimaatneutraal te worden om zeep. Windenergie hoort erbij, maar op de Noordzee is genoeg 

ruimte. Niet bij mensen in de achtertuin.” 

‘Staan erbij en kijken ernaar’ 

Paul Dietz, voorzitter Belangenvereniging Kruisweg, spreekt van een ‘vreemd politiek 

steekspel’ tussen de provincie en gemeente Lansingerland, dat uit eigen onderzoek al veel 

nadelen aan windenergie op die plek constateerde. ,,Wij staan erbij en kijken ernaar, terwijl 

wij de omgeving leefbaar proberen te houden. De provincie vraagt nooit wat wij ervan 

vinden. De Rottezoom moest van het Rijk, de provincie en gemeente groen blijven. Alle 

beslissingen die jarenlang daarvoor zijn genomen, moeten nu opeens opzij gezet worden om 

hier windmolens neer te zetten? Dan maak je jezelf belachelijk.” 

Tekst gaat verder onder de foto 

https://www.ad.nl/zoetermeer/projectontwikkelaar-onderzoekt-nieuwe-woonwijk-in-polder-van-buren-bewoners-bang-voor-verlies-groen~ae2e31ca/


 
 

De mogelijke locatie van windturbines, tegen Oosterheem aan. © Provincie Zuid-Holland  

Enkele jaren geleden kwamen Lansingerland en Zoetermeer met het plan om op Bleizo 

vijfduizend woningen, bedrijven en onderwijsvoorzieningen te bouwen. Dat mag van de 

provincie Zuid-Holland alleen als er voor de windenergie een andere locatie wordt gevonden. 

Nu blijkt uit onderzoek, ingesteld door het provinciebestuur, dat Bleizo niet eens een 

geschikte locatie is voor windturbines. Hetzelfde geldt voor twee alternatieve locaties. 

Alternatieven 

In de zomermaanden gaat het provinciebestuur verder onderzoek doen naar de locaties en 

mogelijke alternatieven. ‘De gemeente Zoetermeer is nog niet door de provincie geïnformeerd 

over de plannen voor windmolens in Lansingerland, in de polder ten noorden van de A12 

tussen de N209 en de Rotte”, meldt een woordvoerder van de gemeente. ,,Op dit moment zijn 

er nog veel onduidelijkheden. Na het reces zullen er gesprekken gevoerd worden met 

Lansingerland en met de provincie.” 

De provincie laat via een woordvoerder weten in verband met een goede energievoorziening 

‘grote waarde te hechten aan de gemaakte regionale afspraken over windenergie en benadrukt 

de verantwoordelijkheid van de deelnemende gemeenten om aan de opgave te voldoen’.  
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